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Förberedelse för skyfall, badvattenkvalitet, lustgastuber, överfulla containrar, kapade stuprör 

och uppgrävda lekplatser. Sommaren 2024 innebar ett stort medialt genomslag för Kretslopp 

och vattens frågor. Efter några kraftiga regn vaknade media angående skyfall. Än så länge 

har inte Göteborg drabbats av något skyfall i teknisk mening, men P4 Göteborg, Göteborgs-

Posten, Borås tidning skrev ändå om ökningen av kraftiga regn, skyfall och översvämning till 

följd av, bland annat, klimatförändringarna. 

Efter inslag om skyfall följde rapportering om nödavledning av avloppsvatten, bräddning, för 

att undvika att överfulla ledningar trycker tillbaka avloppsvatten till toaletter och källare. Även 

om mediernas rapportering, som vanligt, mest handlade om ”bajsvatten” och dålig 

badvattenkvalitet så kunde vi få in en nyhet på detta tema. Joakim Malmström, enhetschef 

för Avlopp pumpstationer, LNAP, blev intervjuad av P4 Göteborg och gav rådet till 

fastighetsägare att kapa stupröret och leda ut regnvattnet i trädgården. Detta för att minska 

risken för att regnvatten från taken ska leda till överfulla avloppsledningar.  

Några dagar senare intervjuade P4 Göteborg även Jessica Johansson, enhetschef för 

Avlopp ledningar, LNAL. Hon fick förklara hur bräddning går till, varför vi bräddar, vad som 

hände när bräddning sker och vad göteborgare kan göra för att inte täppa till 

avloppsledningarna.  

Anders Lisle, processledare för arbetet med farligt avfall, fick uttala sig i Göteborgs-Posten 

och TV4 om att kommunens kostnader för att hantera tomma lustgastuber ser ut att öka 

under 2024 med en miljon kronor jämfört med de drygt fyra miljoner som Kretslopp och 

vatten betalade för hanteringen under 2023. Hans önskade lösning på problemet handlar om 

att tillverkarna av tuberna ska ta sitt producentansvar för avfallet eller att det införs pant på 

tuberna.  

En annan fråga som Göteborgs-Posten har ägnat sig åt under sommaren är hur containrarna 

vid Fiskebäcks och Näsets badplatser under en solig helg kunde bli så fulla att det blev 

”skräpkaos” runt omkring dem. Emma Hilmersson, enhetschef för Insamling, fick förklara att 

det inte gick att sätta ut en tredje container på Fiskebäcksbadet, som stadsmiljöförvaltningen 

önskade, eftersom den platsen var upptagen av båtställningar. Hon avvisar också 

stadsmiljöförvaltningens påstående om att den som ansvarade för tömningen hade prioriterat 

att tömma centrala containrar under Gothia cup. 

Göteborgs-Posten har också uppmärksammat att vi under juli har tagit bort lekplatserna på 

tre förskolor i Högsbo som stadsfastighetsförvaltningen hade gjort i ordning för mindre än ett 

år sedan. Detta för att lägga nya rör för dagvatten och dricksvatten. 

Stadsfastighetsförvaltningen menar att de tidigare hade fått ett besked från oss om att 

förskolornas lekplatser bara skulle beröras marginellt av nya ledningar. Babak Elahinia, 

enhetschef för Avloppsavledningsprojekt, menade i artikeln att man i stora projekt som detta 

kan märka under arbetets gång att man behöver mer utrymme.  

/Ulrika Naezer, pressansvarig kommunikatör 
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Datum Media 

 

Rubrik Innehåll 

2024-07-14  SR P4 Göteborg  Stor översvämningsrisk 
i Göteborg – expertens 
bästa tips  

Radioinslag med anledning av KoV:s 
pressmeddelande om att 
skyfallssäsongen inletts. Intervju 
med Ulrika Naezer. 

24-07-15 Borås Nyheter Skyfallssäsongen är 
här – dags för 
göteborgarna att 
förbereda sig 

Artikeln är en kopia av KoV:s 
pressmeddelande   

2024-07-17 gp.se Därför är det färre 
måsar i Göteborg i 
sommar 

Frida Gustavsson på 
avfallsavdelningen bidrog till 
bakgrundsinformation till påståendet 
om att måsarna blir färre pga täckta 
soptippar. 

2024-07-18 Göteborgs-
Posten 

Blötare somrar det nya 
normala 

Klimatförändringarna leder till 
kraftigare regn under sommaren i 
Göteborg. Intervju med Hans 
Linderholm, professor vid Göteborgs 
universitet uttalar sig. Artikeln är 
förmodligen inspirerad av KoV:s 
pressmeddelande om 
skyfallssäsong.  

24-07-23  gp.se Skräpkaos efter 
solhelgen: ”För slappt 
av kommunen” 

Det är skräpigt på badplatserna på 
Näset och Fiskebäck efter helgen. 
En boende nära Fiskebäcksbadet 
klagar på kommunen för att det är 
skräpigt och menar att containrar 
inte har tömts på flera veckor. 
Stadsmiljöförvaltningen förklarar 
utebliven tömning med att den som 
är ansvarig för tömningar har 
prioriterat tömningar i centrum under 
Gothia cup.  

2024-07-26 gp.se Skräpbråket fortsätter – 
tre containrar är två 

Emma Hilmersson, enhetschef för 
Insamling, uttalar sig om vad som 
lett fram till att containrarna vid 
Fiskebäcks badplats blivit överfulla. 
En av tre containrar kunde inte 
sättas ut på grund av att platsen 
blockerades av båtställningar, 
centrala containrar har inte 
prioriterats och en container var bara 
full till tio procent på fredagen.  

2024-07-29 Göteborgs-
Posten 

Jakten på e-coli – 
badplatserna med nära 
noll bakterier 

Marianne Erlandson berättar om 
effekterna av fulla avloppsledningar 
vid skyfall.  

2024-07-29 Göteborgs-
Posten 

Staden betalar miljoner 
för tomma lustgastuber 

Anders Lisle, processledare för 
farligt avfall för fram krav på ett 
pantsystem på lustgastuber och att 
Naturvårdsverket ska ställa krav på 
tillverkare av lustgastuber att ta sitt 
producentansvar.  



Datum Media 

 

Rubrik Innehåll 

2024-07-31 goteborg.se Kapa stupröret och 
bidra till fler härliga bad 

Joakim Malmström, enhetschef 
LNAP, berättar om nödavledning av 
avloppsvatten och badkvalitet. 

2024-08-02 P4 Göteborg Stoppa bajsvattnet från 
badet – genom att kapa 
stupröret 

Joakim Malmström ger tips på hur 
man med regnvattnet i stupröret kan 
göra i stället för att leda ner det i ett 
kombinerat avloppsnät.  

24-08-04 gp.se Lekplatser rivs – mindre 
än ett år gamla 

KoV har grävt upp lekplatser som 
stadsfastighetsförvaltningen gjorde i 
ordning vid tre förskolor vid 
Marklandsgatan för mindre än ett år 
sedan. Babak Elahinia, enhetschef 
för avloppsavledningsprojekt tror inte 
att det rör sig om en direkt 
kommunikationsmiss.  

24-08-09 P4 Göteborg  Inget avloppsvatten i 
Göta älv – trots stora 
regnmängder 
 

Intervju om bräddning med Jessica 
Johansson, med anledning av 
kraftigt regn. KoV behövde dock 
aldrig brädda och släppa ut vatten i 
Göta älv. 

24-08-12 TV4 Nyheterna  Slängda lustgastuber 
kostar kommunerna 
miljoner att hantera  
 

Intervju med Anders Lisle, 
Avfallsavdelning, om de ökade 
kostnaderna för att ta hand om alla 
lustgastuber. I Göteborg har 
kostnaden ökat till 5 miljoner kronor 
2024, 60 procent av budgeten för 
farligt avfall. KoV har begärt att 
Naturvårdverket ska sköta tillsynen 
så att de som tillverkar lustgastuber 
ska ta sitt producentansvar.  

 


